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Protokół Nr VIII/2019 

obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 30 grudnia 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Piotr Gawryluk, Jerzy Gładzki, 

Aleksander Kazimieruk, Katarzyna Koc, Renata Wasiluk, Mirosław Markiewicz, Marek 

Martynowicz, Janusz Polak, Agnieszka Jowita Romaniuk, Aleksy Roszczenko, Jan Szmuksta, 

Katarzyna Witoszko i Piotr Dmitruk. Nieobecni: Dymitr Artysiewicz. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – 

Pan Aleksy Roszczenko. 

 Protokołowała Magda Raczkiewicz. 

 

Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad VIII  sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący 

Rady Aleksy Roszczenko witając, Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego wraz 

z kierownikami jednostek organizacyjnych, radnych Gminy Kleszczele, sołtysów z gminy 

Kleszczele, zaproszonych gości i pozostałych uczestników obrad. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 

14 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. 

Listy obecności radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach 

w załączeniu do protokołu (załączniki nr 1, 2 i 3). 

 

Do punktu 2. 

 Przewodniczący Rady Aleksy Roszczenko wniósł o zmianę porządku obrad poprzez 

dodanie po punkcie 6 punktu 7 w brzmieniu Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2020 rok. Wniosek o zmianę porządku obrad Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie. W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem 

wniosku głosowało czternastu radnych, „przeciw”głosowało zero radnych, „wstrzymało się” 

od głosu zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Radystwierdził, że punkty od 7 do 16 otrzymują numery od 8 do 17, a 

następnie przedstawił zmieniony porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej 

w dniu 21 listopada 2019 r. 

4) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami.  

5) Informacja o stanie realizacji inwestycji w 2019 r. 

6) Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Kleszczele w roku szkolnym 2019/2020. 

7) Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

8) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2019-2024. 
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9) Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

10) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 

Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. 

11) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Społecznej Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2020 r. 

12) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. 

13) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2020 r. 

14) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 

2020 r. 

15) Uchwalenie budżetu gminy na 2020 r.: 

a) przedstawienie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2025 wraz 

z autopoprawkami i uzasadnieniem, 

b) przedstawienie projektu budżetu gminy na 2020 r. wraz z autopoprawkami 

i uzasadnieniem, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej 

w Kleszczelach w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2025 

i projektu budżetu gminy na 2020 r., 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2025, 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie  

projektu budżetu gminy na 2020 r. oraz możliwości sfinansowania deficytu, 

f) dyskusja, 

g) powzięcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2025, 

h) powzięcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2020 r. 

16)  Wolne wnioski i informacje. 

17)  Zamknięcie obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

 W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku 

głosowało czternastu radnych, „przeciw”głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Do punktu 3. 

 Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad VII sesji 

Rady Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu 

w Urzędzie Miejskim oraz obecnie znajduje się na sali obrad. 

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół Nr VII/2019 obrad VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 

27 listopada 2019 r. przyjęto przez aklamację. 

 

Do punktu 4. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między VII a VIII 

sesją Rady Miejskiej wydał 2 zarządzenia. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 
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Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy: 

● przebudowa drogi krajowej nr 66, przejście przez Kleszczele i Suchowolce – prace 

przy przebudowie jeszcze trwają chociaż natężenie jest mniejsze, w zależności od 

warunków pogodowych w okresie zimowym mogą być prowadzone prace podziemne 

takie, jak budowa kanałów burzowych, czy wymiana rur azbestowych sieci 

wodociągowej; główne prace przebudowy w Kleszczelach rozpoczną się na wiosnę; 

● na ul. Kolejowej od dawna są utrudnienia i nie ma przejazdu, ale wszystko wskazuje 

na to, że roboty końcowe i odbiór tego odcinka będzie na wiosnę; do generalnego 

wykonawcy został skierowany wniosek o uruchomienie ciągu pieszego 

jednostronnego od mostu do skrzyżowania z ul. Kopernika, żeby mieszkańcy mogli 

bezkolizyjnie poruszać się pieszo; 

● w sprawie przebudowy sieci azbestowej wodociągowej prowadzone są rozmowy 

z podwykonawcą z firmą wodociągowo – kanalizacyjną z Hajnówki; za część robót 

związanych z wyeliminowaniem rur azbestowych zapłaciliśmy; pozostaje jeszcze do 

wynegocjowania ostatni odcinek – częściowo przejście wzdłuż ul. Plac Parkowy 

i ul. 1 Maja; wszystko wskazuje na to, że i cały przelot Kleszczel będzie pozbawiony 

rur azbestowych; pozostaną do wymiany rury w ulicach bocznych; 

● roboty budowlane na odcinku od skrzyżowania do Sak w Suchowolcach do Kleszczel 

zostały zakończone, natomiast pojawił się problem z funkcjonowaniem nowego 

oświetlenia ulicznego; 

● Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad przekała na rzecz gminy kostki 

polbrukową, obrzeża i krawężniki z odcinka od cmentarzy aż do przejazdu 

kolejowego; te materiały będą wykorzystane do przebudowy i remontu chodników 

głównie w Kleszczelach, ale też w Suchowolcach i Dobrowodzie oraz do przebudowy 

dwóch parkingów przy cerkwi i budowy trzeciego parkingu również przy cerkwi 

kosztem parku; prace mają być wykonane przez wykonawców i podwykonawców 

przy okazji przebudowy drogi krajowej odpłatnie; 

● poinformował o trudnej sytuacji związanej z brakiem skierowań z Powiatowego 

Urzędu Pracy do robót publicznych i prac interwencyjnych ze względu na brak 

środków na tego typu działania; taka tendencja będzie się utrzymywać i nie będziemy 

dysponować pracownikami, którzy byli kierowani do usuwania śniegu; przypomniał, 

że usuwanie śniegu, lodu, błota z chodnika i do środka ulicy naprzeciwko posesji 

należy do ustawowych obowiązków właściciela; biorąc pod uwagę obecną sytuację 

gminy skierował prośbę o przekazanie mieszkańcom apelu w tej sprawie; 

● od 1 stycznia zmieniony zostaje podmiot, który zajmować się będzie konserwacją 

oświetlenia ulicznego; 

● jest informacja od Wojewody, że dwa zadania zgłoszone w bieżącym roku do 

realizacji z funduszu dróg samorządowych zostały umieszczone na podstawowej liście 

rankingowej, tj. remont drogi Pogreby – Kośna i Saki – Zaleszany; ta lista wymaga 

jeszcze zatwierdzenia przez premiera, ale to zazwyczaj jest tylko kosmetyka; 

ze względu na niskie dochody Gminy otrzymamy 60% dofinansowania, natomiast 

40% wkładu własnego musimy znaleźć w trakcie roku, ponieważ obecnie takich 

środków nie ma; 

● zakupione zostało urządzenie do głosowania, na następnej sesji wszyscy radni będą 

mieli odpowiednie urządzenia do oddawania głosów. 
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  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do 

przedstawionego sprawozdania. 

 Radny Mirosław Markiewicz zwrócił uwagę, że burmistrz mówił o ustawowym obowiązku 

odśnieżania, sprzątania. Zaznaczył, że obowiązki i prawa mają mieszkańcy i władza. 

Przypomniał o obowiązku ustawowym udzielania informacji w terminie 14 dni od daty 

złożenia pisma. Ostatnio złożył pismo i odpowiedź była po 3,5 tygodnia – to jedna sprawa, a 

druga sprawa to na poprzedniej sesji burmistrz obiecał publicznie, żeodpowie na jego pytania 

w formie pisemnej, a minęło już 6 tygodni, a nie ma odpowiedzi. Zapytał też w jakim trybie 

został wyłoniony nowy konserwator oświetlenia? Czy to był przetarg, czy na zasadzie, że 

panu dziękujemy, a pana Mietka bierzemy? 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk wyjaśniła, że radny zgłosił na poprzedniej sesji 

zapytanie do burmistrza ustnie. Inni radni również kierowali zapytania. Przewodniczący Rady 

zwrócił uwagę na obowiązek składania interpelacji i zapytań na piśmie. Oczekiwaliśmy na 

złożenie na piśmie interpelacji i zapytań zgodnie z zapisami art. 24 ustawy o samorządzie 

gminnym. Niestety do dnia dzisiejszego na piśmie nie zostały zgłoszone.  

 RadnyMirosław Markiewicz zapytał o wniosek o udzielenie informacji publicznej, 

w odpowiedzi na który przysłano po 3,5 tygodnia pismo informujące o udzieleniu informacji 

w trybie informacji o środowisku. Radny przypuszcza, że gdyby nie jego telefon po dwóch 

tygodniach, to pewnie nie doczekałby się odpowiedzi. Zaznaczył, że wniosek był składany 

w gabinecie sekretarz. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że w chwili składania przez radnego 

wniosku sygnalizowała, że wniosek kwalifikuje się do rozpatrzenia w trybie ustawy o 

udostępnianiu informacji o środowisku. Tryb rozpatrzenia wniosku jest inny niż wniosku o 

udostępnienie informacji publicznej. W przypadku rozpatrywania wniosku o udostępnienie 

informacji o środowisku jest termin jednego miesiąca, stąd radny otrzymał odpowiedź nie 

w terminie dwóch tygodni, a trochę później.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że brakiem odpowiedzi na piśmie na zapytanie radnego 

jest spowodowane brakiem złożenia na piśmie zapytania. 

 Radny Jerzy Gładzki zwrócił się do Przewodniczącego Rady o trzymanie się porządku 

obrad. Wnioski radnego Markiewicza mogą być zgłaszane w punkcie 16 „Wolne wnioski i 

informacje”. 

 Radny Mirosław Markiewiczodpowiedział, że jego małe wtrącenie dotyczyło wypowiedzi 

burmistrza, że jeżeli wymaga od innych niech sam świeci przykładem. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że ten temat na dzisiaj jest zakończony, nie ma jego 

w porządku dzisiejszej sesji. Ponadto burmistrz na poprzedniej sesji udzielił radnemu 

bezpośrednio odpowiedzi, a że na piśmie wniosku nie było, to nie było odpowiedzi na piśmie. 

 Radny Mirosław Markiewicz  odpowiedział, że właśnie nie było odpowiedzi. Zwrócił się 

do Przewodniczący Rady z zapytaniem, czy on śpi, czy słyszy o czym mowa? 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnego Markiewicza, aby ten zapoznał się 

z protokołem z poprzedniej sesji i nie przekomarzał się w każdym momencie sesji. 

 

Do punktu 5. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacja o stanie realizacji inwestycji 

w 2019 r. została przekazana radnym. Zwrócił się z zapytaniem do radnych czy są uwagi 

i zapytania do przedmiotowej informacji. 
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Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta 

przez aklamację. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do punktu 6. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kleszczele w roku szkolnym 

2019/2020. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kleszczele w roku 

szkolnym 2019/2020.  

Przewodniczący Radyprzedstawił zasady głosowania. Głosowanie jawne imienne 

odbywać się będzie przez odczytanie imienia i nazwiska radnego, który słownie określi czy 

głosuje „za” przyjęciem uchwały, „przeciw”, czy „wstrzymuje się” od głosu. Wyniki 

głosowania zostaną odnotowane i po ich podsumowaniu odczytane przez Przewodniczącego 

Rady. Zasady te będą obowiązywać przy głosowaniu nad wszystkimi uchwałami na tej sesji. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radny. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/67/2019 w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kleszczele w roku szkolnym 2019/2020 została 

powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Do punktu 7. 

Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych Ludmiła Smyk dokonała 

wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 r. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 r.  

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radny. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/68/2019 w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
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Narkomanii w 2020 r.została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Do punktu 8. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024 i projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. wraz z uzasadnieniem. Do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024 radni 

uwag nie wnieśli. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/69/2019 zmieniającą uchwałę 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024 została powzięta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Do punktu 9. 

Do projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2019 r.radni uwag nie 

wnieśli. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/70/2019 w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 r.została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

 

Do punktu 10. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach 

Marek Martynowicz przedstawił projekt planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 

Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2020 r. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/71/2019 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. 

została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Do punktu 11. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach  

Agnieszka Romaniuk przedstawiła projekt planu pracy Komisji Społecznej Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2020 r. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach 

na 2020 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/72/2019 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. została powzięta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Do punktu 12. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Kleszczelach 

Janusz Polak przedstawił projekt planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji  Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2020 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 17 do protokołu. 



8 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/73/2019 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. 

została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Do punktu 13. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach Jerzy Gładzki 

przedstawił projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach 

na 2020 r. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach 

na 2020 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/74/2019 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. została powzięta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Do punktu 14. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach Aleksy Roszczenko przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/75/2019 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2020 r. została powzięta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Do punktu 15 a i b. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił projekt wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2020-2025 oraz projekt budżetu gminy na 2020 r. wraz z uzasadnieniem.  

 

Do punktu 15 c. 
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 Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Marek Martynowicz odczytał 

pozytywną opinię Komisji z dnia 27 grudnia 2019 r. w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2020 - 2025 i projektu budżetu gminy na 2020 r. Opinia stanowi załącznik 

nr 23 do protokołu. 

 

Do punktu 15 d. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2020-2025 wyrażoną w uchwale z dnia 11 grudnia 2019 r. 

Do punktu 15 e. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie budżetu gminy na 2020 r. oraz możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu wyrażoną w uchwale z dnia 11 grudnia 2019 r. 

 

Do punktu 15 f. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2020 - 2025 i projektem budżetu gminy na 2020 r.  

 Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych projektów wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2020-2025 i budżetu gminy na 2020 r. 

 

Do punktu 15 g. 

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2025. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/76/2019 w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2020-2025 została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

Do punktu 15 g. 

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie budżetu gminy na 2020 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 
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radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VIII/77/2019 w sprawie budżetu 

gminy na 2020 r. została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 27 

do protokołu. 

 

Do punktu 16. 

 Radna Renata Wasiluk zapytała o to czy będzie kanał burzowy przy posesji Pani S. ze 

względu na wysokość drogi. Zwróciła uwagę na strome zjazdy na posesje z drogi przy ulicy 

Kolejowej. Zwróciła się z prośbą o uzupełnienie ubytków w jezdni na ulicy Źródlanej. 

Zapytała również o brak poradni Ginekologicznej w Kleszczelach. 

 Radna Daria Sienkiewicz zapytała o to czy gałęzie przy oczyszczalni zostaną 

sprzątnięte, czy wiadomo coś na temat przeniesienia przystanku kolejowego,zwróciła się 

z prośbą o wyrównanie hydrantu przy posesji Państwa R. 

 Radny Mirosław Markiewicz zarzucił brak odpowiedzi na złożoną przez niego 

interpelację, zapytał o to czy do Urzędu wpłynęła informacja z WIOŚ i czy w związku z tym 

zostanie zorganizowane spotkanie z mieszkańcami. Radny Mirosław Markiewicz odczytał ww 

odpowiedź WIOŚ dotyczącą zrekultywowanego wysypiska.  

 Sołtys wsi Pogreby Lidia Tokajuk zgłosiła brak oświetlenia we wsi. 

 Mieszkaniec Kleszczel zgłosił niszczenie zieleni w pasie drogowym przez radnego 

Gładzkiego. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła pismo Prezesa Sądu w Bielsku 

Podlaskim w sprawie prac społecznie użytecznych. W 2020 roku przewidziane jest 

15 skierowań, 90 godzin w miesiącu pracy na jednego skazanego. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki w odpowiedzi na zarzut radnego Mirosława 

Markiewicza dotyczący braku odpowiedzi na interpelację. Powiedział, że interpelacje według 

przepisów praw muszą być składane na piśmie. Interpelacja w formie pisemnej do tej pory nie 

została złożona, dlatego też nie została udzielona odpowiedź na tę interpelację.  

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na zapytanie radnej 

Renaty Wasiluk dotyczące kanału burzowego na ulicy Kolejowej. Powiedział, że ten temat był 

poruszany na posiedzeniu rady budowy i nie podjęto jeszcze decyzji jak ta sprawa zostanie 

rozwiązana. Generalny wykonawca trzyma się przepisów i w zasadzie sprawa nieruchomości, 

które w stosunku do drogi krajowej są położone niżej, nie wiąże w żaden sposób generalnego 

wykonawcy.  

Burmistrz Kleszczel odniósł się do pytania radnej Renaty Wasiluk dotyczącego 

zjazdów na posesje przy ulicy Kolejowej. Powiedział, że ze względu na to, że to jest droga 

krajowa, Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, nie wykonuje zjazdów na 

wszystkie nieruchomości przylegające do psa drogi krajowej, a jedynie tam, gdzie 

funkcjonowały one dotychczas. W odniesieniu do prośby o uzupełnienie ubytków 

w nawierzchni ulicy Źródlanej odpowiedział, że ubytki zostaną uzupełnione tak, aby 

przetrwać okres zimowy.  

Burmistrz Kleszczel odniósł się również do zapytania o gabinet ginekologiczny. 

Nadmienił, że SP ZOZ musiał zdecydować o zamknięciu gabinetu ginekologicznego 

w Kleszczelach ze względu na to, że nie spełniał wymagań ustawowych dotyczących ilości 

pomieszczeń.  
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Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na zapytanie radnej Darii Sienkiewicz dotyczące 

uszkodzonego hydrantu powiedział, że zorientuje się w sytuacji. W odniesieniu do pytania 

o materiał drzewny, który leży przy oczyszczalni ścieków na ulicy Sienkiewicza powiedział, 

że usunięcie tego drzewa stanowi pewien problem, ponieważ pnie drzew są dość obszerne. 

Liczyliśmy na to, że ktoś z mieszkańców zainteresuje się tym materiałem. Dotychczas nikogo 

nie znaleźliśmy, więc będzie trzeba coś z tym zrobić.  

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział na zapytanie radnej Darii 

Sienkiewicz dotyczące przystanku kolejowego w Kleszczelach. Wspomniał, że na obecną 

chwilę nie wiadomo czy przystanek w Kleszczelach będzie przeniesiony oraz czy przystanek 

w Suchowolcach zostanie wyremontowany. Sami kolejarze nie wiedzą jak będzie to 

rozwiązane, a także skąd wziąć środki finansowe. Plan był taki, że te dwa przystanki miały 

zostać sfinansowane ze środków, które zostaną z modernizacji linii kolejowej Lewki-

Hajnówka, ale niestety te środki musiały być przeznaczone na remont przepustów na tej 

trasie. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na pytanie radnego 

Mirosława Markiewicza dotyczące kontroli WIOŚ. Powiedział, że kontrola miała miejsce i 

jest już protokół, który został podpisany i z tego protokołu nie wynika nic, o czym mówił Pan 

radny Mirosław Markiewicz. W protokole nie ma żadnych zaleceń, a w związku z tym 

wszystkie czynności, które były wykonane, zostały wykonane zgodnie z decyzją 

budowlaną.Jedynie jest rozbieżność w ilości odpadów - łączna ilość wwiezionych odpadów 

jest mniejsza niż te, które wynikają z decyzji Starosty i Marszałka  na przetwarzanie 

odpadów.Chodzi o dwie warstwy wyrównawczą i okrywową. Na rekultywację składowiska 

można wykorzystywać odpady o określonych kodach na podstawie decyzji organów i sumuje 

się te odpady na warstwę wyrównawczą i okrywową. Wykonawca w przypadku rekultywacji 

w Kleszczelach na warstwę wyrównawczą wwiózł o siedem tysięcy ton mniej odpadów niż to 

wynika z decyzji, natomiast na warstwę okrywową o pięć tysięcy ton za dużo, łączna suma 

odpadów wwiezionych jest mniejsza niż to wynika z obu decyzji Starosty i Marszałka. 

Do tego momentu byliśmy przekonani, że te obie warstwy się sumuje, ale na obecną chwilę, 

jeśli jest przekroczenie i jest to niezgodne z decyzją Starosty i Marszałka, to chcemy nałożyć 

na firmę odpowiedzialną za rekultywację karę grzywny w wysokości stu tysięcy złotych. 

Wysokość grzywny wynika z umowy, która została zawarta z tą firmą. WIOŚ w protokole nie 

przedstawił żadnych zaleceń. Odpady zostały wwiezione na podstawie decyzji Starosty 

Hajnowskiego i Marszałka Województwa Podlaskiego. Rekultywacja odbyła się zgodnie 

z prawem. 

 Burmistrz Kleszczel odniósł się do zgłoszenia sołtys wsi Pogreby dotyczącego braku 

oświetlenia we wsi. We wsi Pogreby są jeszcze oprawy rtęciowe.Na rynku niestety żarówek 

rtęciowych już nie ma. Obecnie w takich przypadkach musimy dokonywać wymiany oprawy 

na bardziej nowoczesną, a to wiąże się z większymi kosztami. 

 Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na zgłoszenie mieszkańca Kleszczel dotyczącego 

niszczenia zieleni w pasie drogi gminnej przy użyciu środków chemicznych przez radnego 

odpowiedział, że jako administracja samorządowa nie widzi nic złego w korzystaniu z takich 

środków. Zaznaczył, że nie jest to niezgodne z prawem. Jeśli radny uznał, że taka metoda 

eliminacji zachwaszczenia w jego przypadku jest najkorzystniejsza, to jest to możliwe. 

Środek Randap jest ogólnie dostępny, można go stosować w ogrodzie czy przed posesją.  
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12
45

 Radny Mirosław Markiewicz opuścił obrady. 

 

 Radny Powiatowy Jan Korcz złożył życzenia noworoczne wszystkim obecnym na 

obradach oraz mieszkańcom. 

 Burmistrz Kleszczel podziękował za współpracę w 2019 r. Na kolejny rok życzył 

wielu działań dla dobra gminy i mieszkańców. Wszystkim zebranym złożył życzenia 

bożonarodzeniowe i noworoczne. 

Przewodniczący Rady Aleksy Roszczenko również przyłączył się do życzeń. 

 

Do punktu 17 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 12
50

 zamknął 

obrady VIII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Magda Raczkiewicz     

 

Przewodniczący Rady 

 

mgr Aleksy Roszczenko 

 


